
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosoleku protokoll  

neljapäeval 9. jaanuaril 2025. a. Kell 13.00 -16.00 

Toimumiskoht: veebis 

 
Osalesid: EJS juhatuse liikmed (19): Raivo Aeg, Aigar Jürjens, Mati Kivistik, Ive Kuningas, 

Toomas Kõuhkna, Tarmo Lehiste, Ats Nõlvak, Mikk Marran, Andres Onemar,  

Margus Puust, Jaanus Põldmaa, Endrik Raun, Rein Rosenberg, Karel Rüütli, Tiit Tammsaar, 

Raul Vahter, Priit Vahtramäe, Marko Vinni, Jaak Volmer. 

Puudusid EJS juhatuse liikmed (6): Riho Terras, Arvi Luuk, Kalle Palling, Tiit Rammul, 

Andres Vainola, Andres Olesk. 

 

1. Päevakorra kinnitamine. 

Kinnitati päevakord:  

1.Päevakorra kinnitamine. 

2.Kokkuvõte läbirääkimistest ÜMO-ga ja muudetud lepingu teksti kinnitamine.  

3.Juhatuse struktuuri töögrupi koosseisu kinnitamine. T.Kõuhkna 

4.Annetuste kogumise korraldus ja volituste andmine EJS-i pingi lepingu sõlmimiseks. 

M.Vinni 

5.Seisukoha kujundamine Kehtna jahiseltsi teemade osas. A.Nõlvak 

6.Muud teemad. 

7.Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

2. Kokkuvõte läbirääkimistest ÜMOga ja muudetud lepingu teksti kinnitamine.  

Ülevaate teeb töögrupi juht Toomas Kõuhkna. Lepingu vorm on koosoleku materjalidele 

lisatud. 

Lepingu muutmist tingis vajadus, et lepingu pooled oleksid ka lepingu lõpetamisel 

võimalikult võrdsed. Kokkulepe oli, et volitatud isikul on võimalus allkirjastada lepinguid 

volituse aja piires ja kui tema volitus lõppeb jääb leping kehtima. Kui pooled ei esita 

lõpetamise taotlust, pikeneb leping automaatselt. Selle saab panna ka EJS kodulehele. ÜMO 

ja jahimeeste leping on paigas, nüüd oleks vaja ka RMK lepingu põhimõtted üle vaadata. 

Lepingu muutmise läbirääkimistel osales EJS juhatuse töörühm koosseisus Priit Vahtramäe, 

Jaak Volmer, Raul Vahter, Rein Rosenberg ja Tõnis Korts. 

Juhatuse liikmed arutavad, et ÜMO pool ootab uut lepingut ning vana sõnastusega lepingud 

tuleks kõik ümber sõlmida. Oluline on, et lepingutele lisatakse kontrollitud kehtivusega 

volikiri.  

Juhatuse liikmed tunnistasid töögrupi töö heaks. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada lepingu tekst pakutud sõnastuses. 

Hääletati: kõik poolt. 

Otsus: Kinnitada töögrupi esitatud ÜMOga lepingu tekst ning panna see EJS kodulehele. 

 

3. Juhatuse struktuuri töögrupi koosseisu kinnitamine.  

Juhatuse liige Toomas Kõuhkna teavitas juhatust teisipäeval toimunud struktuuri töörühma 



algatusgrupi koosolekust, kus arutati edasist tegevuskava. Eelmisel aastal alustatud 

tegevusel oli eesmärgiks leida võimalus esindusliku ebavõrdsuse vähendamine otseliikmete 

ja maakondlike keskuste kaudu olevate liikmete vahel. Meie ettepanek 2024 volikogule 

heakskiitu ei leidnud. Volikogu tegi juhatusele ülesandeks teemaga edasi tegeleda. Kõuhkna 

teeb ettepaneku töögrupi koosseisu laiendada ning lisaks Andres Onemarile, Raul Vahterile, 

Jaak Volmerile ja Tõnis Kortsule lisada Ats Nõlvak ja Endrik Raun. Palume juhatuse 

volitust tegeleda nelja teemaga: 

• Õiguslik regulatsioon: piirkondade reorganiseerimine, et iga piirkond saaks oma 

kasutusloa 

• Põhikirjaga: et saavutada hääletusvõrdsus liikmete vahel. Tahame voliniku normi alla 

tuua. Edaspidi tuleks volinikke rohkem. 

• Jahise võimalik maksustamine. 

• Aastamaks – ja võimalikud tagasimaksed. 

Kokkuvõtted ja ettepanekud ning ajagraafikud esitatakse juhatusele enne volikogu. 

Ettepanekud peaksid olema sellised, et volikogu need heaks kiidaks. Nii kaua tuleb nendega 

tööd teha. 

Koosoleku juhataja küsib, kas Endrik Raun ja Ats Nõlvak on nõus osalema EJS juhatuse 

struktuuri töörühmas. Mõlemad on nõus osalema komisjoni töös. 

Ettepanek kinnitada komisjoni koosseis. 

Hääletati: kõik nõus. 

Otsus: Kinnitada juhatuse struktuuri töögrupp koosseisus: Toomas Kõuhkna (esimees), 

Andres Onemar, Raul Vahter, Jaak Volmer, Endrik Raun, Ats Nõlvak, Tõnis Korts. 

Töögrupi koosseis avaldada koos teemapunktidega EJS kodulehel. 

Panna kodukale koos tegevuse punktidega. 

 

4. Annetuste kogumise korraldus ja volituste andmine EJS-i pingi lepingu sõlmimiseks. 

EJS juhatuse liige MarkoVinni selgitab, et eelmise juhatuse koosolekul valiti välja seitsmest 

kandidaadist töö nr 3 Karl Purga esitatud kavand Jahi algus. Pakkumise hind on 18 000 eurot. 

Sellega peaks nüüd kiiresti edasi minema. Võitja on välja valitud ja kuulutatud. Pakun välja 

mõtte korraldada pingi tellimiseks jahiseltside ja jahimeeste seas korjandus. Suuremate 

summade annetajad kirjutatakse pingi külge kinnitatud plaadile. Korjanduse kohta tuleb 

teavitus EJS kodulehele ja ajakirja. 

Juhatuse liikmed arutavad korjanduse praktilist poolt. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku anda volitused EJS pingi lepingu sõlmimiseks ja 

korjanduse korraldamiseks Marko Vinnile ja Tõnis Kortsule. 

Otsus: Anda volitused Marko Vinnile ja Tõnis Kortsule EJS pingi ehituseks, annetuste 

korraldamiseks ja paigaldamiseks. 

 

5. Seisukoha kujundamine Kehtna jahiseltsi teemade osas.  

Juhatuse liige Ats Nõlvak tõi teema haavatud kiskjate jälitamisest öösel EJS juhatuse 

koosoleku lauale. Teema on ajendatud Kehtna JK päringust KeA-le. Põhiline küsimus on 

seaduslik tegutsemine liikluses viga saanud suurkiskjatega. 

Juhatuse liikmed arutavad, et see ei ole seaduses väga täpselt kirjeldatud teema ning arutati, et 

selles küsimuses peaks Keskkonnaameti esindajatega kohtuma. Enne on oluline kohtumine 

ette valmistada – kõik selle teemalised küsimused ja ettepanekud liikmetelt kokku koguda 

ning eelnevalt ametile saata. Erinevates maakondades on erinev tõlgendus. On oluline sellest 

EJS tasemel läbi rääkida ja saada ametlik üleriigiline seisukoht ja tegevusjuhend. 

Otsus: Korraldada kokkusaamine KeAga ja edastada vigastatud suurkiskjate küsimus 

lahendamiseks ja reguleerimiseks. 

 



6. Muud teemad. 

6.1. Aigar Jürjens tutvustas juhatusele arenguid Kullavere jahiseltsis, kus kohtuotsuse 

alusel tunnistati jahipiirkonna kasutusluba kehtetuks.  

6.2. Endrik Raun annab teada, et Läti-Eesti piiriülene põdra projekt on alla kirjutatud 

ning alustatakse tegevusega. Ostetakse 40 kaelust: 20 läti ja 20 eesti põtradele. 

6.3. Priit Vahtramäe teeb ettepaneku korraldada 23.01 kell 13.00 veebikoosolek 

põdra küttimiskokkuvõtete teemal. 

 

7. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

Järgmine juhatuse koosolek toimub 13. veebruar 2025 kell 13.00  

 

Koosoleku juhataja                                                       Protokollija 


